

93-1109

Tunku

Tokoh Sepanjang Zaman

Tan Sri Khir Johari



The Malaysian Institute of Directors (MID), is a national institution for directors of companies in Malaysia. The institute was incorporated as a company limited by shares but without shareholding, by a special provision granted by the Minister of Finance in 1982.

Among its objectives are to provide an effective voice to represent the interests of directors, to act as a forum for national issues of importance that promote business development and, to encourage and promote ethical and moral practices in the profession.

The institute's programmes include talks by outstanding personalities, and 'educational programmes' related to promoting the welfare and advancement of directors. Proceeds from these programmes are channelled to the Institute's Foundation to be used for the benefit of the country.

TUNKU – TOKOH SEPANJANG ZAMAN

Tan Sri Khir Johari

116256

NASKHAH PEMELIHARAAN
PERPUSTAKAAN NEGARA MALAYSIA

15 APR 1993

© Institut Pengarah Malaysia 1993
Diterbitkan oleh Institut Pengarah Malaysia
Reka bentuk kulit oleh Danny Chan
Dicetak oleh Percetakan Setiakawan Sdn. Bhd.

Prakata

Seorang pemimpin yang memperjuangkan nasib dan kehidupan sesama manusia akan kekal selama-lamanya. Begitu jugalah dengan Y.T.M. Tunku Abdul Rahman Putra — pemimpin yang berjuang mendapatkan kemerdekaan untuk Tanah Melayu (yang ditukar namanya kepada Malaysia, di bawah cantuman yang lebih besar) dan yang telah menerajui negara yang pada masa itu masih muda, sebagai Perdana Menteri yang pertama, selama satu dekad lebih.

Sebahagian daripada pemikiran dan tindakan pemimpin nasional yang agung ini telah didokumentasikan oleh sahabat baik beliau, Tan Sri Khir Johari. Bagi Tan Sri Khir, — 'Tunku', sebagaimana yang dipanggil oleh teman-teman rapatnya, bukan sahaja seorang sahabat, tetapi juga seorang mentor dan teman sekerja yang mesra.

Peristiwa-peristiwa yang dilintasi oleh Tunku dalam usahanya menegakkan perjuangan rakyat sewaktu di bawah rejim British, yang sebelum ini tidak kita ketahui, telah diceritakan oleh Tan Sri Khir Johari dalam Majlis Penghargaan Tunku Abdul Rahman yang Pertama, anjuran Akademi Perubatan Malaysia pada 21 Ogos, 1992.

Kisah-kisah Tunku ini memberi inspirasi kepada saya. Apa yang telah dilakukan oleh Tunku mesti terus dicatat agar generasi Malaysia yang akan datang akan dapat menteladani pemimpin besar ini dan berani menghadapi sebarang cabaran — dan bangun sebagai Tokoh Sepanjang Zaman, sebagaimana Tunku juga.

Dr Ian K M Chia

Penghargaan

Dalam mengusahakan projek ini, saya ingin mengucapkan terima kasih kepada Tan Sri Khir Johari dan Akademi Perubatan Malaysia kerana memberi kebenaran untuk menerbitkan Ucapan Penghargaan ini bagi bacaan umum.

Terjemahan dan kerja mengeditnya telah diusahakan oleh Institut Kajian Strategik dan Antarabangsa (ISIS) Malaysia, dan untuk itu saya ingin mengucapkan terima kasih kepada Dr Noordin Soviee, Ketua Pengarah ISIS.

Saya juga ingin menyatakan penghargaan saya kepada Institut Pengarah Malaysia (MID) yang telah bersetuju menjadikan dokumen ini sebagai satu penerbitan Institut tersebut.

Dr Ian K M Chia

Saya merasa amat wajar memilih tajuk ucapan seperti yang akan saya sampaikan pada malam ini iaitu, Tunku — Tokoh Sepanjang Zaman — berdasarkan hubungan saya yang begitu rapat dengan beliau semasa hayatnya, yang merangkum jangka masa selama 48 tahun.

Dan selama itulah beliau telah menjadi sahabat saya, guru saya, teman sekerja saya dan kemudiannya ketua saya. Apa yang paling menarik perhatian saya tentang diri beliau ialah keperibadiannya yang istimewa, semangat patriotiknya yang tinggi dan kesetiaan serta kebaikan hatinya terhadap kawan-kawan dan sesama manusia tanpa mengira warna kulit, agama atau status mereka dalam masyarakat.

Secara kebetulan agaknya, politik dan semangat patriotiklah yang telah merapatkan kami berdua. Apabila Jepun menyerah kalah kepada Tentera Bersatu pada akhir Perang Dunia Kedua pada tahun 1945, pasukan bersenjata MPAJA (*Malayan People's Anti-Japanese Army*), pasukan komunis di Kedah yang pada waktu itu dikenali dengan panggilan 'Tiga Bintang' atau '*Three Stars*' cuba menawan beberapa buah negeri di Tanah Melayu sebelum ketibaan Angkatan Tentera British dengan menggunakan Negeri Kedah sebagai tapak permulaannya.

Tunku lantas menubuhkan satu pasukan kecil yang terdiri daripada orang-orang muda termasuk saya sendiri untuk menghalang mereka daripada meneruskan

Penerbitan ini adalah petikan ucapan penghargaan Tunku¹ Abdul Rahman Putra, oleh Tan Sri Khir Johari sempena majlis makan malam tahunan Akademi Perubatan Malaysia pada 21 Ogos 1992.

tujuannya. Kami tidak dilengkapi dengan apa-apa senjata api, tetapi hanya dengan semangat dan keberanian sahaja. Namun begitu, kami berjaya mengadakan satu barisan hadapan sehingga datangnya Tentera 136 pimpinan British.

Ini merupakan pengalaman perjuangan kami yang pertama menentang komunis. Bagi saya, sebagai orang muda yang tidak berpengalaman, ini merupakan satu pengajaran dalam kepemimpinan kemanusiaan dan pengorbanan yang kekal terpahat dalam ingatan saya.

Tunku, bagi saya memanglah tokoh yang abadi, yang menjadi wira hingga ke saat ini.

Tahap kedua hubungan kami bermula dengan satu ikatan yang lahir daripada satu keinginan yang kuat untuk menolong mangsa-mangsa tahanan Jepun yang dipaksa berkerja membina jalan keretapi di Burma, yang berjaya lari ke Kedah. Mereka berasal dari merata tempat di Semenanjung dan Indonesia. Keadaan mereka sungguh menyedihkan dan memerlukan rawatan dan perlindungan tempat tinggal.

Dengan bantuan beberapa orang antara kami (termasuk Senu Abdul Rahman — kini Tan Sri), kami berjaya mendirikan apa yang disebut sebagai 'rumah miskin' dengan Tunku sebagai pengerusinya dan saya sebagai Setiausaha.

Usaha ini sesungguhnya merupakan permulaan gagasan yang kini dikenal sebagai 'masyarakat penyayang.' Pada tahun-tahun kemudiannya Tunku pernah memberitahu saya bahawa terlantiknya beliau sebagai Perdana Menteri adalah berkat doa orang-orang yang menderita ini.

Untuk membiayai rumah miskin ini, kami mengadakan pertunjukan drama di Kedah dan Perlis dengan Senu sebagai pengarah dan saya sendiri sebagai 'Orang Muda' atau heronya dan Tunku sebagai penasihat kami.

Hubungan saya dengan Tunku tetap erat dengan tertubuhnya parti politik SABERKAS. Parti ini ditubuh oleh saya dan Senu bersama beberapa teman yang lain. Sekali lagi Tunku menjadi penaung kami yang tidak rasmi. Di antara teman-teman lain yang turut serta ialah Mohamad Jamil (kemudian Tan Sri Mohamad Jamil yang menjadi Ketua Pengarah Pertanian) dan dua orang sarjana dari London School of Economics dan Cambridge University. Dua di antara mereka itu kini masih hidup lagi.

Tidak lama selepas itu, berlakulah sedikit perselisihan faham antara kami disebabkan soal teknikal. Dan faktor inilah yang telah mendorong Tunku untuk keluar negeri bagi menamatkan pengajiannya dalam bidang undang-undang di Britain. Pada tahun-tahun terkemudian, beliau selalu mengingatkan kami bahawa salah faham itulah merupakan takdir yang telah mengubah keseluruhan hidupnya.

Sebagaimana kita semua tahu, pada usia 45 tahun, Tunku berjaya memperolehi kelulusan sebagai peguam di London, dan pulang ke tanah air.

Sejarah hidup dan perjuangan Tunku selanjutnya tidak perlu saya ceritakan lagi dengan panjang lebar, tetapi demi membuktikan kebenaran pendapat saya bahawa Tunku sebenarnya adalah seorang tokoh sepanjang zaman, maka saya akan ceritakan juga secara ringkas.

Barangkali juga secara kebetulan, Majlis makan malam

tahunan sempena memperingati Tunku ini diadakan hampir sama dengan waktunya, iaitu sehari sebelum Tunku dipilih sebagai Presiden dalam satu Perhimpunan Agung sebuah Pertubuhan yang pada masa itu masih kecil — iaitu UMNO. Perhimpunan itu telah diadakan pada 25 Ogos 1951 di Majestic Hotel, Kuala Lumpur.

Dua masa yang berkebetulan ini menguatkan lagi keinginan saya untuk memberikan tajuk ucapan saya sebagai "Tunku — Tokoh sepanjang zaman."

Pada hari tersebut, Dato Onn, seorang pemimpin Melayu dan bekas Pegawai Kanan Negeri Johor, telah meletakkan jawatannya dan mulai mengetuai sebuah parti politik pembangkang, iaitu *The Independence of Malaya Party* (I.M.P.). Beliau juga telah membuat ramalan bahawa UMNO akan berpecah dalam masa tiga bulan lagi selepas itu.

Ramalannya itu mungkin benar-benar terjadi jika tidak dengan ketokohan kepimpinan yang ditunjukkan oleh seorang anak Melayu yang berasal dari Kedah ini, yang pada masa itu tidak pula dikenali ramai dan kurang berpengalaman dalam menubuhkan dan memimpin sebuah parti politik.

Dato Onn percaya bahawa sebuah parti politik yang menggabungkan kesemua bangsa — iaitu Melayu, Cina dan India — adalah yang paling sesuai untuk membawa negara ini ke arah kemerdekaan. Tunku pula yakin bahawa dalam keadaan pada masa itu, setiap komuniti harus meneruskan usaha mereka membentuk dan menyokong parti politik mereka masing-masing.

Dato Onn mendapat sokongan daripada Pegawai-pegawai Tadbir British yang ternama, malahan daripada

beberapa orang pemimpin Cina juga, pada mulanya. Walaupun terpaksa berjuang sendirian, Tunku dengan suara yang tidak banyak berbunga-bunga telah menjelajah ke cawangan-cawangan UMNO di seluruh negara. Beliau mengadakan ceramah di sana sini dalam loghat Kedahnya, dan cuba sedaya upaya menerangkan kepada umum perlunya sebuah parti khusus untuk orang Melayu. Dan Tunku sekali lagi membuktikan ketokohnya sebagai tokoh sepanjang zaman dengan kejayaan yang diperolehnya, yang tidak mungkin dapat dilakukan oleh orang lain.

Perlu saya tegaskan di sini bahawa sifat keturunan rajanya telah memainkan peranan besar dalam usaha-usahanya sepanjang masa tersebut.

Sementara Tunku menjelajah ke seluruh negara, berusaha untuk meneguhkan UMNO, Kol H. S. Lee bersama-sama Tun Omar Yoke Lin Ong dan beberapa orang yang lain di Kuala Lumpur pula mengambil inisiatif untuk menyediakan pilihanraya Majlis Bandaran yang pertama, dan menubuhkan satu kumpulan yang di namakan Perikatan UMNO-MCA-MIC.

Tunku tidak tahu menahu tentang perkara tersebut. Pada waktu itu beliau berada di rumah rehatnya di Seberang Prai. Seorang anggota UMNO memintanya kembali ke Kuala Lumpur dengan serta-merta. Sekembalinya ke Kuala Lumpur beliau mendapati bahawa banyak juga anggota UMNO yang lain menentang usaha terbaru ini. Pada masa yang sama seorang pemimpin parti Dato Onn (Dato E. E. C. Thuraisingham) menegaskan bahawa usaha ini tidak akan berjaya. Penegasan yang terakhir inilah yang

memberikan semangat dan dorongan kepada Tunku. Dengan kebijaksanaan dan pemikiran yang selamanya menjadi panduan sepanjang hidupnya, Tunku dengan segera dapat mengenal pasti kebaikan yang bakal diperoleh dari keadaan ini. Beliau dengan segera mengisytiharkan bahawa beliau akan menyokong gerakan Perikatan itu dengan sepenuh hati.

Pemimpin-pemimpin UMNO yang lain turut bersama-sama Tunku, dan Perikatan ini pun diterima sebagai parti politik bersatu. Sekiranya inisiatif ini ditolak, Onn dan Parti Kemerdekaan Malayanya mungkin akan berjaya. Di sini sekali lagi Tunku menunjukkan ketokohnya.

Kejayaan Perikatan dalam Pilihanraya Perbandaran Kuala Lumpur telah diikuti dengan kejayaan yang sama di Pilihanraya Majlis Perbandaran yang lain. Saya sendiri adalah calonnya di Alor Setar. Di Johor Bahru, Perikatan menawan semua kerusi dalam satu perlawanan sengit dengan 'Parti Negara' di bawah pimpinan Dato Onn.

Berikutan dengan itu, Tunku lantas membuat keputusan mengambil inisiatif berunding dengan Kerajaan mengenai kemerdekaan. Pesuruh Jaya Tinggi British yang baru, Jeneral Templer, bersimpati dengan usaha Tunku ini, dan kemudiannya Tunku berjaya menjalin hubungan baik dengan Templer. Perkara ini tidak mungkin dapat dilakukan oleh orang lain dalam tempoh yang begitu singkat. Di sini sekali lagi Tunku memperlihatkan ketokohnya. Selepas ini, perkembangan selanjutnya berjalan dengan begitu lancar sekali, disusuli dengan beberapa rundingan yang diadakan di London.

Hubungan baik antara Tunku dengan Jeneral Templer

membuka jalan baginya mengadakan hubungan dengan Lennox-Boyd, Setia Usaha Negara Tanah Jajahan yang baru dari Parti Konservatif di UK.

Dan tidaklah perlu disangsikan lagi bahawa tidak ada pemimpin Malaya lain yang boleh mendapat persetujuan Kerajaan British untuk mencapai kemerdekaan dalam jangka waktu yang begitu pendek. Halangan-halangan politik yang boleh membantutkan usaha mencapai kemerdekaan ini dapat diatasi satu persatu.

Sementara itu pilihanraya Persekutuan yang pertama telah diadakan pada tahun 1955 dengan Tunku sebagai pemimpin Perikatan dan Dato Onn sebagai ketua parti pembangkang. Manifesto Perikatan adalah berterus-terang lagi ringkas — MERDEKA.

Karisma Tunku dan usahanya yang tidak mengenal penat lelah, yang sanggup menjelajah ke seluruh negara, sekali lagi membuktikan bahawa beliau adalah tokoh sepanjang zaman. Dan partinya memenangi semua kerusi kecuali satu. Saya boleh memperkatakan hal ini dengan tegas kerana saya adalah salah seorang calon Perikatan di Kedah.

Tunku menerima kemenangannya dalam pilihanraya Persekutuan yang pertama itu dengan penuh kesyukuran dan rendah hati, walaupun kemenangan itu adalah kemenangan 99 peratus. Beliau masih tetap kekal sebagai seorang individu yang baik hati, pemurah, dan ketokohan mulai menyerlah dari wataknya yang tidak terkenal dalam jangka waktu yang singkat — iaitu dalam masa empat tahun. Berikutan dari itu, beliau telah memilih Menteri-menteri Kabinetnya dengan perasaan yang penuh tanggung

jawab dan dengan kebijaksanaan seorang ahli politik yang matang.

Pengalaman ini merupakan satu ujian penting baginya. Namun Tunku, sebagai tokoh yang penuh wibawa telah membuat pilihan dengan cara yang bijaksana, dan memilih mereka yang dapat membantunya memimpin sebuah negara untuk mendapat pengiktirafan dunia. Di sini sekali lagi saya ingin menegaskan bahawa saya merasa amat berbangga kerana telah turut dipilih sebagai seorang Menteri Kabinet.

Sementara Tunku memimpin Kerajaannya ke arah kemajuan, beliau telah membina sebuah Ibu Kota Persekutuan yang baru di pinggir sebuah kawasan bijih timah. Ibu Kota itu baru berumur 70 tahun dan namanya ialah Kuala Lumpur.

Tunku memanglah tidak pernah mengakui bahawa beliau adalah seorang tokoh kebudayaan. Namun begitu beliaulah yang bertanggung jawab memilih lagu kebangsaan negara (NEGARAKU) dari karya beberapa penggubah lagu tanah air. Beliaulah yang membina sebuah stadium yang tersergam megah (Stadium Merdeka sekarang). Selepas upacara kemerdekaan yang telah dilangsungkan secara besar-besaran, Tunku telah mengalakan fokusnya untuk kegiatan sukan tanah air, pada mulanya untuk bola sepak dan kemudiannya untuk acara-acara sukan yang lain.

Beliau telah membina sebuah bangunan Parlimen yang tersergam. Sebuah Masjid Negara yang berbentuk moden, Muzium Negara yang baru yang dibina di tapak muzium negeri sebelum perang. Namun begitu beliau menolak

rancangan Jabatan Kerja Raya yang cuba memperkenalkan reka bentuk rumah tradisional Melayu. Dan kemudian, setelah menyaksikan upacara memperingati pejuang-pejuang perang, beliau telah berusaha mengutip derma untuk membina sebuah Tugu Negara yang pada hari ini dapat dilihat dengan megah sekali. Malah tapak Universiti Malaya (yang pada waktu itu dipenuhi hutan) juga dipilih oleh beliau. Satu lagi mercu tanda yang dipilih oleh beliau, yang masih kekal sehingga hari ini ialah Lapangan Terbang Antarabangsa Subang.

Semua usaha ini adalah hasil kebijaksanaan seorang tokoh — tokoh sepanjang zaman — iaitu Tunku.

Banyak sudah saya perkatakan tentang Tunku. Kini biarlah pula saya melencong sedikit untuk mengungkit sepintas lalu peristiwa 13 Mei, yang berlaku pada tahun 1969, yang mengakibatkan rusuhan antara masyarakat Melayu dan Cina di Kuala Lumpur. Saya berbuat begitu untuk memperbetulkan salah faham, demi generasi yang akan datang.

Nampaknya hingga ke hari ini, masih ada di antara kita yang menyalahkan Tunku kerana kejadian ini. Peristiwa malang ini sebenarnya bermula dengan perarakan pada 9 Mei 1969, iaitu sehari sebelum pilihanraya Persekutuan diadakan, yang dijadualkan pada hari Sabtu 10 Mei. Mereka yang menyokong puak komunis, anggota-anggota kongsi gelap dan perusuh, memulakan kekacauan dengan menyuruh orang ramai memulaukan pilihanraya pada 10 Mei itu. Saya dan Tunku pada masa itu berada di Kedah. Dan saya berani mengatakan di sini bahawa sekiranya beliau sebagai Perdana Menteri terlebih dahulu diberitahu,

sudah tentu beliau akan menolak permintaan untuk mengadakan perarakan itu, dan akibatnya tentulah berlainan sekali. Saya berani menegaskan perkara ini tanpa ragu-ragu.

Untuk menyalahkan Tunku adalah seperti sengaja mengenyepikan fakta-fakta yang ada, dan saya menganggapnya sebagai sikap tidak mengenang budi yang amat mendukacitakan. Sedangkan Tunku adalah seorang pemimpin yang begitu jujur menghabiskan perjuangan hidupnya berkhidmat untuk negara sejak tahun 1945 lagi.

Saya meminta maaf kerana mungkin kedengaran terlalu banyak menyanjung Tunku, tapi saya rasa saya patut membetulkan salah faham ini.

Sungguhpun Tunku terkenal dengan gelaran 'Bapa Negara', berdasarkan perjuangan dan kejayaannya, Tunku juga harus dikenang sebagai 'Bapa Perpaduan Negara'. Seluruh perjuangan hidupnya, malah semasa menyambut ulang tahunnya yang ke-87, (ulang tahunnya yang terakhir) pada 8 Februari 1990, beliau membawa perutusan yang sama untuk semua.

Malah semasa kita menggubal Perlembagaan negara ini sebelum merdeka, beliau dengan penuh minatnya memperjuangkan sebuah negara demokrasi berparlimen. Kerana itulah pada hari ini, seseorang yang berketurunan Melayu, Cina, India, Dayak atau Kadazan sekalipun boleh menjadi Perdana Menteri negara ini, asalkan dia mendapati sokongan majoriti dari Parlimen.

Kebenciannya terhadap dasar apartheid seperti yang diamalkan di Afrika Selatan telah mengakibatkan negara itu dipecat dari pertubuhan negara-negara Komanwel

pada awal tahun-tahun 1960-an. Sebagai seorang yang yakin terhadap kebolehan dan bakat orang lain beliau ingin melihat setiap rakyat Malaysia, tidak kira daripada apa keturunan sekalipun, hidup bersaudara.

Kita merasa bangga bahawa Kerajaan kita yang dipimpin oleh YAB. Datuk Seri Dr Mahathir Mohamad telah melancarkan Peringatan Tunku Abdul Rahman Putra sebagai pusat kajian untuk mengadakan kajian mengenai Tunku dan sebagai satu peringatan untuk mengenang jasa dan pengorbanan beliau terhadap negara. Negara ini tidak boleh melupakan beliau.

Saya rasa sebagai sebuah Akademi yang berpengaruh, saudara semua harus bertindak sebagai badan yang memperjuangkan kebenaran. Saudara boleh menjadi lebih efektif sebagai suara orang ramai jika saudara boleh berhujah berdasarkan fakta dan analisis yang baik.

Menyentuh perkara ini saya begitu tertarik dengan peranan yang dimainkan oleh ahli-ahli akademik di Bangkok yang telah bersuara lantang semasa berlakunya rusuhan di Bangkok baru-baru ini.

Sebagai penutup izinkan saya berdoa mudah-mudahan akademi ini akan terus berjaya di masa yang akan datang.

Kuala Lumpur
21 Ogos, 1992

Biografi ringkas Y.T.M. Tunku Abdul Rahman Putra

Y.T.M. Tunku Abdul Rahman Putra dilahirkan di Istana Pelamin Alor Setar, Kedah, pada 8 Februari 1903. Beliau adalah putera ketujuh Almarhum Sultan Abdul Hamid Shah, iaitu Sultan Kedah yang ke-24. Bonda beliau ialah Che' Manjalara anak perempuan Luang Mira, ketua kaum Shan di Negeri Siam. Pada tahun 1939, Tunku telah berkahwin dengan Sharifah Rodziah Syed Alwi Barakbah.

Tunku mulai belajar ketika berusia 4 tahun. Walau bagaimanapun persekolahan secara formal bermula ketika beliau berumur 6 tahun. Beliau bersekolah Inggeris di Alor Setar pada sebelah pagi dan belajar membaca al-Quran pada sebelah petang. Ketika berusia 8 tahun beliau telah dihantar ke Bangkok dan belajar di Sekolah Thebsurian. Pada tahun 1915 beliau telah kembali ke Kedah dan meneruskan pelajarannya di Sekolah Penang Free di Pulau Pinang.

Pada tahun 1919, Tunku telah dikurniakan biasiswa Negeri Kedah untuk melanjutkan pelajaran ke luar negeri. Beliau berangkat ke England pada tahun 1920 untuk memasuki St. Catherine College, Universiti Cambridge di mana beliau memperoleh Ijazah B.A. pada tahun 1925. Beliau adalah putera diraja Kedah yang pertama menerima ijazah dari Universiti Britain. Semasa menuntut di Universiti tersebut, Tunku telah berjaya mengusahakan Penubuhan Persatuan Melayu Great Britain pada tahun 1926. Beliau telah dilantik menjadi Setiausaha pertama Persatuan tersebut.

Pada tahun 1938, Tunku telah dihantar semula ke England untuk menuntut dalam bidang undang-undang di

Inner Temple. Beliau terpaksa balik sebelum tamat pelajaran kerana Perang Dunia Kedua. Di Tanah Melayu beliau memulakan khidmatnya sebagai seorang Kadet di Pejabat Penasihat Undang-undang di Alor Setar. Selepas itu beliau berkhidmat sebagai Penolong Pegawai Daerah Sungai Petani dan Kulim serta menjadi Pegawai Daerah di beberapa buah daerah di negeri Kedah termasuk Langkawi.

Pada tahun 1946 beliau sekali lagi ke England untuk menyambung pelajarannya dalam jurusan undang-undang. Beliau kembali ke tanah air setelah tamat pengajian pada tahun 1949. Pada masa beliau berusia 46 tahun, beliau telah dilantik menjadi Ketua Pertubuhan Kebangsaan Melayu Bersatu (United Malays National Organisation - UMNO) Bahagian Kedah.

Tidak lama kemudian beliau ditukarkan ke Kuala Lumpur untuk memegang jawatan sebagai Timbalan Pendakwa Raya di Jabatan Undang-undang Persekutuan. Tunku telah meletakkan jawatan daripada Perkhidmatan Kerajaan untuk menjadi Presiden UMNO bagi menggantikan Dato' Onn Jaafar pada 26 Ogos 1951.

Semasa memegang jawatan Presiden UMNO, beliau berusaha menyelesaikan masalah politik di Tanah Melayu dengan mendapatkan kerjasama daripada semua kaum. Hasil daripada usaha ini, satu perikatan antara UMNO, Persatuan Cina Malaya (MCA) dan Kongres India Malaya (MIC) telah diwujudkan dan gabungan ini dikenali sebagai Perikatan.

Pilihanraya Persekutuan yang pertama telah diadakan pada bulan Julai 1955. Dalam pilihanraya itu, Perikatan telah memenangi 51 daripada 52 buah kerusi yang dipertandingkan. Tunku kemudian dilantik menjadi Ketua

Menteri dan Menteri Ehwat Dalam Negeri.

Satu daripada perkara penting dalam manifesto pilihanraya Perikatan ialah untuk menamatkan 'Darurat' melalui perjanjian dan rundingan dengan Setiausaha Agung Parti Komunis Malaya - Chin Peng dan memberi pengampunan kepada penganas-penganas komunis.

Pengampunan itu telah diisytiharkan pada 9 September 1955 dan Rundingan Baling pula diadakan pada 27-28 Disember 1955. Tunku meminta komunis menyerah senjata sebagai syarat pengampunan tetapi ini tidak dipersetujui oleh Chin Peng dan rundingan berakhir dengan kegagalan secara mengejut.

Pada tahun 1956, Tunku bertolak ke London untuk berbincang dengan Kerajaan British bagi mendapatkan kemerdekaan untuk Tanah Melayu.

Rundingan ini berjaya mendapat persetujuan British dan tarikh 31 Ogos 1957 telah ditetapkan sebagai tarikh kemerdekaan. Apabila Tanah Melayu telah merdeka, Tunku telah dilantik sebagai Perdana Menteri yang pertama. Setelah merdeka, Tunku berusaha menegakkan sebuah kerajaan demokrasi yang tulen dan memelihara perhubungan baik dengan negara-negara luar. Persekutuan Tanah Melayu telah menjadi anggota Komanwel dan telah menanda-tangani satu Perjanjian Pertahanan dengan United Kingdom.

Dalam tempoh beberapa bulan selepas merdeka, Tunku banyak membuat kunjungan muhibah keluar negeri termasuk Vietnam, Ceylon (Sri Lanka), Jepun dan Brunei. Pada bulan Januari 1959, semasa menjadi tetamu negara Filipina, Tunku telah mengusulkan pembentukan satu persekutuan negara-negara Asia Tenggara bagi merapatkan

kerjasama ekonomi dan kebudayaan serantau. Usul tersebut dipersetujui sepenuhnya oleh Presiden Garcia dan ini membawa kepada pembentukan Persekutuan Negara Asia Tenggara (Association of South East Asia – ASA) pada tahun 1961.

Sebelum itu, semasa persidangan Suruhanjaya Ekonomi Asia dan Timur Jauh (ECAFE) yang pertama, yang diadakan di Kuala Lumpur pada 5 Mac 1958, Tunku telah menyeru negara-negara Asia supaya mengurangkan perbelanjaan senjata masing-masing dan berusaha membantu meninggikan taraf hidup rakyat negara masing-masing.

Pada bulan Mei 1961, dalam satu majlis makan tengahari dengan wartawan asing di Singapura, Tunku dengan mengejut telah mengumumkan bahawa Tanah Melayu akan mengadakan satu persefahaman dengan British, Singapura, Sabah, dan Sarawak untuk menubuh sebuah negara Malaysia. Inilah asalnya Rancangan Malaysia yang telah menjadi kenyataan pada hari ini. Hasrat Tunku untuk menubuhkan Malaysia telah ditentang oleh negara Filipina dan Indonesia. Namun begitu dengan kesungguhan dan kegigihan serta ketabahan beliau, penubuhan Malaysia yang terdiri daripada Persekutuan Tanah Melayu, Singapura, Sabah dan Sarawak berjaya diisytiharkan pada 16 September 1963. Malangnya Tunku terpaksa mengeluarkan Singapura dari Malaysia pada bulan Ogos 1965.

Biografi ringkas Tan Sri Khir Johari

Tan Sri Khir Johari dilahirkan pada 29 Januari 1923 di Alor Setar, Kedah. Beliau terlibat dalam pergerakan politik Malaysia dari awal lagi dan kemudian menjadi salah seorang pengasas kemerdekaan Malaysia.

Beliau bertanding untuk Parlimen dalam Pilihanraya Umum pertama pada tahun 1955 dan menjadi ahli Parlimen hingga tahun 1982. Pada hari kemerdekaan (31 Ogos 1957) beliau telah dilantik menjadi Menteri Pelajaran. Pada tahun 1960, beliau bertukar portfolio dan menjadi Menteri Perdagangan dan Perindustrian. Pada tahun 1960, beliau telah dilantik menjadi Menteri Pertanian, dan tiga tahun kemudian kembali ke Kementerian Pelajaran. Beliau genap bertugas selama 9 tahun lebih di Kementerian tersebut.

Pada tahun 1968 beliau sekali lagi kembali ke Kementerian Perdagangan dan Industri. Ini bermakna beliau berkhidmat selama lapan tahun dalam Kementerian tersebut.

Pada bulan Februari 1973, beliau telah dilantik sebagai Duta Malaysia ke Amerika Syarikat dan kemudian Duta ke Bangsa-bangsa Bersatu di New York.

Beliau juga terlibat dalam banyak aktiviti perdagangan. Buat masa ini beliau memegang jawatan Pengerusi dan Pengarah kepada beberapa syarikat dan pertubuhan ekonomi dan kewangan. Beliau juga adalah Presiden Institut Pengarah Malaysia (MID).

Dalam aktiviti-aktiviti sosial pula beliau adalah Presiden Persatuan Kehidupan Liar Malaysia (World Wide Fund for Nature of Malaysia/WWF) dan Presiden Pertubuhan Zoologi

Malaysia (Malaysian Zoological Society). Beliau juga Presiden Royal Commonwealth Society Malaysia.

Beliau juga aktif dalam sukan dan kini menjawat jawatan Timbalan Presiden Majlis Olimpik Malaysia. Sebelum ini beliau adalah Presiden Persatuan Badminton Malaysia selama 25 tahun. Sekarang ini beliau menjadi Presiden Persatuan Sepak Takraw Malaysia.

Beliau juga telah dikurniakan beberapa anugerah kehormat. Pada bulan Jun 1986, beliau dikurniakan Darjah Panglima Mangku Negara (P.M.N.) yang merupakan salah satu anugerah tertinggi negara yang membawa gelaran Tan Sri. Selain itu beliau juga menerima beberapa anugerah luar negeri seperti dari Thailand, Korea dan Jepun.

Pada tanggal 15 Ogos 1987, beliau dianugerahkan Doktor Kehormat Persuratan oleh Universiti Pertanian Malaysia. Terdahulu dari itu beliau memperoleh anugerah Doktor Kehormat Undang-undang dari Universiti Malaya dan Doktor Kehormat Pelajaran dan Sains dari La Salle College, Manila.

Pada bulan Mac 1992 beliau dianugerahkan gelaran DPMS oleh Sultan Selangor yang membawa gelaran Dato.

TUNKU – MAN OF THE HOUR

Tan Sri Khir Johari

© Malaysian Institute of Directors 1993
Published by the Malaysian Institute of Directors
Cover design by Danny Chan
Printed by Setiakawan Printers Sdn. Bhd.

Foreword

Leaders who make life better for their fellowmen live forever. Such a man is Tunku Abdul Rahman Putra, the leader who won independence for Malaya (later renamed Malaysia, under a bigger grouping) and who led the young nation as the First Prime Minister, for the first decade.

Some of the thoughts and actions of this great national leader are now documented by his confidante, Tan Sri Khir Johari. To Tan Sri Khir, the 'Tunku' as the latter is affectionately known to all Malaysians, was mentor, colleague and friend.

The untold events of the Tunku's efforts in championing the cause of his countrymen, when Malaya was under the British Regime, were related by Tan Sri Khir Johari at the First Tunku Abdul Rahman Address of the Malaysian Academy of Medicine on 21 August, 1992.

I was inspired by the revelations. The deeds of the Tunku must be told and told again, so that generations of Malaysians will be inspired to emulate this great leader and to rise to challenging situations. He was, truly, the Man of the Hour.

Dr Ian K M Chia

Acknowledgement

In undertaking this project, I wish to thank Tan Sri Khir Johari and the Academy of Medicine Malaysia for consenting to publish the Address for public distribution.

The translation and editing was carried out with the assistance of the Institute of Strategic and International Studies (ISIS) and for this, I thank Dr Noordin Sopiee, Director-General of ISIS.

To make this document easily available, 10,000 copies have been printed and underwritten by Tan Sri Dato (Dr) Teh Hong Piow, President of Public Bank, to whom we owe our special gratitude.

My thanks are also due to the Malaysian Institute of Directors for agreeing to make this document a publication of the Institute.

Dr Ian K M Chia

I make no apologies for choosing the topic of my address tonight, which is, 'Tunku — Man of the Hour' because of the very close relationship I enjoyed with him for about 48 years. During that period he was my friend, my mentor, my colleague, and later on my boss. I was particularly attracted by the special qualities in him — his high sense of patriotism, loyalty and his kindness to his friends and fellow human beings, without any regard to the colours of their skins, to their religions or their status in society.

Quite by accident it was politics and patriotism that first brought us together. When the Japanese surrendered to the Allied Forces at the end of World War II in 1945, the armed MPAJA (Malayan People's Anti-Japanese Army) the Communists in Kedah, then known as the **Tiga Bintang** or 'Three Stars' tried to take over the State as their flagship before the arrival of the British Occupation Forces.

The Tunku enlisted the assistance of a small band of young men, that included me, to stop these elements from achieving their objective. We had no arms whatsoever but out of sheer guts, we managed to put up a front pending the arrival of the British-led Force 136.

This was our first taste of confrontation with the Communists. To me, as an innocent young man, it was a lesson in human leadership and sacrifice which was imprinted in my mind.

This paper is adapted from the Inaugural Tunku Abdul Rahman Putra Address, delivered by Tan Sri Khir Johari, at the Annual Dinner of the Academy of Medicine of Malaysia, on Aug 21 1992.

The Tunku was to me clearly, even at that hour, the 'Man of the Hour' .

The second phase of the relationship between me and the Tunku started with a common desire to help the victims of the Japanese-sponsored Burmese Death Railway, who managed to escape into Kedah. They originated from various States in the Peninsula and Indonesia. They were in dire circumstances and needed medical attention and shelter.

With the assistance of a few of us (including Senu Abdul Rahman — now a Tan Sri), we started, from scratch, a Home which we called 'Rumah Miskin' or 'Home for the Poor'. The Tunku was the Chairman and I was the Secretary. Indeed it was the beginning of the establishment of what is now known as the 'caring society'. And in later years he used to tell me that it was the prayers of these victims which contributed largely to his becoming the Prime Minister of the country.

To help finance the running of the Home we staged plays in Kedah and Perlis with Senu as the Director, I as the Orang Muda (the Hero) and with Tunku as our advisor in the background.

My relationship with the Tunku continued through the political party of SABERKAS which Senu and I together with a few colleagues founded. The Tunku was our unofficial Patron. Among our other colleagues were Mohamad Jamil (later, Tan Sri Mohamad Jamil, who became the Director-General of Agriculture) and two graduates, from the London School of Economics and Cambridge University, respectively. Two of them are still alive today.

Later on we had a minor disagreement over a technical matter and it was this factor that prompted the Tunku to leave the country to finish his law studies in the UK. Even in later years, he used to remind us that this disagreement was fated and subsequently changed his entire life.

As you all, know at the age of 45, the Tunku qualified as a barrister in London and subsequently returned to this country.

The rest is history which I shall try to relate to you very briefly in order to re-affirm my theory that the Tunku was the 'Man of the Hour'.

It is perhaps a coincidence that this Inaugural Dinner is held on the anniversary — almost to a day — of the historic day when, on August 25th 1951, at the Majestic Hotel in Kuala Lumpur, Tunku was elected President at the General Assembly of a little known body — UMNO.

This near coincidence has re-affirmed my desire to title my address 'Tunku — Man of the Hour'.

On that day Dato Onn, a famous Malay leader and a former Senior State Official of Johor had resigned, to lead a rival political party, the Independence of Malaya Party (IMP), and had predicted that UMNO would disintegrate within three months. And so it might well have, had it not been for one man — the Tunku — a little known individual from Kedah, with no previous experience whatsoever of organising or leading a political party.

Dato Onn believed that a political party which included all the three racial communities — Malay, Chinese and Indian — was the best suited and qualified to bring *Merdeka* to the country. Tunku was convinced that under the

circumstances prevailing then, each community should continue to create and support its own political party. Dato Onn had the support of some of the leading British Civil Servants, and, at first, even several leaders of the Malayan Chinese community. Tunku, a lone figure and a voice which lacked eloquence, toured UMNO branches throughout the country and spoke vigorously in his Kedah Malay in favour of a wholly Malay UMNO. He proved to be the 'Man of the Hour' and achieved a success which no other man could have. I must say here that the Royalty in him played a significant part in the role he was destined to play throughout these years.

While Tunku toured the country, seeking to strengthen UMNO, Col H S Lee in Kuala Lumpur took the initiative together with Tun Omar Yoke Lin Ong and a few others in preparation for the first Municipal elections, and formed a group which was called the Alliance of UMNO and MCA. The Tunku knew nothing of this, and was at his country home in Seberang Prai (PW) when an UMNO member asked him to return to Kuala Lumpur urgently. On his return he found that even a number of UMNO members in Kuala Lumpur were opposed to this new venture. At the same time a leader of Dato' Onn's party (Dato' E E C Thurasingham — to be exact) vehemently declared that it would never work. It was this last statement which inspired the Tunku. With the genius which guided him all his life, Tunku quickly recognised the potential advantages, and declared that he would go all-out to support the Alliance move.

Other UMNO leaders followed Tunku and the Alliance was accepted as a united political party. Had the initiative been rejected, Onn and his Independence of Malaya Party might have achieved some success. Here again Tunku was the 'Man of the Hour'.

The success of the Alliance in the Kuala Lumpur Municipal elections was followed by similar successes in other Town Council Elections. I happened to be one of the candidates in Alor Setar. In Johor Bahru, the Alliance captured all the seats, in a straight fight with Dato Onn's new 'Party Negara'.

Tunku now decided to take the initiative in asking for Government consultations on the subject of *Merdeka*. The new British High Commissioner, General Templer, was sympathetic and Tunku established a rapport with Templer which no other Malay leader could have achieved in such a relatively short time. Here again Tunku was the 'Man of the Hour', and progress in negotiations with London was almost miraculously rapid. Tunku's rapport with General Templer extended to Lennox-Boyd, the new Conservative Secretary of State for the Colonies.

There can be no doubt that no other Malayan leader could have secured the approval of the British Government for the granting of Independence in such a relatively short time. The political and other road-blocks were everywhere.

Meanwhile the first Federal elections were held in 1955 with Tunku leading the Alliance and Onn heading the opposition. The Alliance manifesto was pure and simple — *Merdeka*.

Tunku's charisma and untiring energy in touring every State proved once again that he was the 'Man of the Hour' and his party won all the seats except one. Here I can speak with some authority, because I was one of the Alliance candidates in Kedah.

Tunku accepted his 99 per cent victory in the first Federal Elections with unequalled humility. He remained the genial, generous individual who had emerged from obscurity in the short period of four years. With supreme authority, he picked his first Cabinet with the wisdom of a seasoned politician.

It was a crucial test, but Tunku, as the 'Man of the Hour' chose wisely and chose men who would help lead the nation to world recognition. Here again, I was privileged to have been chosen to be one amongst them.

As he guided his Government towards progress he created a new Federal Capital on the site of a little tin mining settlement, which was less than seventy years old. Tunku made no claim to cultural supremacy but he chose the nation's National Anthem, from a selection of compositions by many composers. He has brought into existence a spacious Stadium (now known as Stadium Merdeka) where, after the independence ceremony was carried out with pomp and pageantry, he provided the focus for national, and later international football and other sporting championships.

He caused a tall Parliament Building to be erected, a new style National Mosque to be built, and a new National Museum to be constructed on the site of the pre-war State Museum (but rejecting the uninspired plans of the Public

Works department which introduced a design of a traditional Malay house). Later, after observing an impressive War Memorial, Tunku raised funds to build the National Monument which stands proudly today. Even the present site of the University of Malaya (which was then a jungle) was chosen by him. Another landmark which can be seen to this day is the Subang International Airport whose site was handpicked by him.

All this initiative was the genius of one man — the 'Man of the Hour — Tunku'.

Having said so much about the Tunku let me divert a bit and talk very briefly about the May 13, 1969 incident which caused Sino-Malay disturbances in Kuala Lumpur. I am doing this in order to put the record straight for the benefit of posterity.

It seems that even today a few people are still blaming the Tunku for the incident. The trouble really started with the procession on May 9, 1969 on the eve of the Federal election, scheduled for Saturday May 10. Communist sympathisers, secret society members and hooligans spearheaded the move, supposedly to ask the people to boycott the election on May 10. Tunku and I were in Kedah at that time and I can say without any fear of contradiction from any quarter that had he been consulted, he, as Prime Minister, would have rejected the request for a procession and the result would have been different.

To blame Tunku would be to ignore the facts and would be, I would think, an act of deplorable ingratitude for a life dedicated to the service of the nation since 1945, as I have related to you.

I am sorry for this small 'commercial', but I thought I might, as I said earlier on, 'put the record straight' in this Forum.

Over and above his achievements as the 'Father of the Nation' Tunku must go down in history as the 'Father of National Unity'. All his life and indeed even when he celebrated his 78th birthday (which proved to be his last) on February 8, 1990 National Unity was the theme of his messages to everybody.

Even when we were writing the Constitution of this country before Merdeka, he believed very strongly in parliamentary democracy. That is why today, any one, be he of Malay, Chinese, Indian, Dayak or Kadazan descent can become the Prime Minister of our country provided he has the majority support of Parliament.

His dislike of apartheid, as practised in South Africa, led to the expulsion of that country from the Commonwealth in the early 1960s. As a great believer in the capabilities and talents of others, he wanted to see Malaysians of every race and creed grow up as brothers and sisters.

We are therefore happy that our Government led by YB Datuk Seri Dr Mahathir Mohamad has launched the Tunku Abdul Rahman Putra Memorial as a centre for research on our Tunku and as a memorial to remember his sacrifices and contributions to the nation. The nation must **not** forget him.

To you in the Academy of Medicine I must express once again my sincere thanks and deep gratitude for inviting me to make this inaugural Tunku Abdul Rahman Putra

Address. It is an honour which will remain with me all my life.

I think, as an Academy of such high standing, you should work towards becoming a source of truth. You can become much more effective as a public voice if you can bring analysis and facts to bear on your arguments.

In this respect, I was very encouraged to see the role played by the academics in Bangkok, whose voices during the recent troubles in Thailand were loud and clear.

Finally, I wish the Academy success in its endeavours in future years.

Kuala Lumpur
August 21, 1992

A short biography of Y.T.M. Tunku Abdul Rahman Putra

Y.T.M. Tunku Abdul Rahman Putra was born at Istana Pelamin, Alor Setar, Kedah on 8 February 1903. He was the seventh prince, born to the 24th Sultan of Kedah, the late Sultan Abdul Hamid Shah. His mother was Che' Manjalara, the daughter of Luang Mira, the Leader of the Shan Tribe in Siam. In 1939, the Tunku married Sharifah Rodziah Syed Alwi Barakbah.

At the age of six, the Tunku started his formal education, when he attended the English school in Alor Setar in the mornings and al-Quran classes in the evenings. He was sent to the Thebsurian School in Bangkok at the age of eight. In 1915 he returned to Kedah and continued his studies at the Penang Free School in Penang.

In 1919, the Tunku was awarded the Kedah State Scholarship to enable him to further his studies overseas. He left for England in 1920 to study at the St Catherine College, Cambridge University. He obtained his BA in 1925, thus becoming the first Kedah prince to obtain a degree from a British university.

While studying at the University, he successfully formed the Malay Association of Great Britain in 1926. He was elected as the first Secretary of the Association. In 1938, the Tunku went back to England to pursue his law studies at the Inner Temple, but was forced to return home before completion of his studies when World War II broke out. Upon returning to the country, he worked as a Cadet at the Law Consultancy Department in Alor Setar. After that, he

continued his service as Assistant District Officer of Sungai Petani and Kulim, and later on as District Officer of a few districts in Kedah, including Langkawi.

In 1946, he went to England once again, to resume his studies in law. Upon completion of his studies in 1949, he returned home. He was elected Chairman of the United Malays National Organisation (UMNO), Kedah Division, at the age of forty-six. Not long after that, he was transferred to Kuala Lumpur, to be the Deputy Public Prosecutor in the Federal Law Department. The Tunku resigned from government service in order to be the President of UMNO, replacing Dato' Onn Jaafar on 26 August, 1951.

While holding this position, he tried his best to solve the country's political problems by trying to obtain the co-operation of all races. As a result, an alliance was formed between the United Malays National Organisation (UMNO), the Malayan Chinese Association (MCA) and the Malayan Indian Congress (MIC) and this was known as the Alliance.

The first Federal Elections were held in July 1955. The Alliance won a landslide victory of 51 out of the 52 seats contested. The Tunku was then elected Chief Minister and Minister of Home Affairs.

One important platform of the Alliance's Election Manifesto was to end the 'Emergency' by way of discussion with Chin Peng, the Secretary-General of the Malayan Communist Party, and to pardon the terrorists.

The pardon was declared on 9 September, 1955 and the Baling Negotiations were held from 27-28 December 1955. However when the Tunku asked Chin Peng for a surrender of weapons, Chin Peng did not agree and the negotiations

ended abruptly.

In 1956, the Tunku went to London to discuss the country's independence with the British Government.

The trip was successful and 31 August, 1957 was declared as the date for the granting of independence. On Merdeka Day, the Tunku was made the First Prime Minister. He worked hard to ensure the success of the newly-formed government. The country continued to enjoy good relations with other countries. Malaya became a member of the Commonwealth and signed a Defence Agreement with the United Kingdom.

Within the first few months of his administration, the Tunku made several goodwill trips overseas including to Vietnam, Ceylon (Sri Lanka), Japan and Brunei. In January 1959, while being a guest of the Philippines Government, the Tunku proposed the formation of an Association of South East Asian countries in order to foster economic and cultural co-operation within the region. This proposal was fully agreed to by President Garcia of the Philippines. Thus the Association of South East Asia (ASA) was formed in 1961. Earlier, while attending the first Economic Conference of Asia and the Far East (ECAFE) at Kuala Lumpur, on 5 March 1958, the Tunku urged Asian countries to reduce their spending on arms and instead try to upgrade the living standards of the people.

In May 1961, during a luncheon talk with the foreign press in Singapore, the Tunku shocked the world by declaring that Malaya would have a special arrangement with Britain, Singapore, Sabah, and Sarawak. This was the origin of the Malaysian Plan which has become a reality today. The

aim of the Tunku to form Malaysia was opposed by the Philippines and Indonesia. However, the Tunku's strong determination and patience ultimately led to the formation of Malaysia, consisting of Malaya, Singapore, Sabah and Sarawak, on 16 September 1963. Unfortunately, Singapore left this line-up in August 1965 to become an independent country.

The Alliance continued to be the ruling Government, winning the 1964 and 1969 elections. However, on 13 May 1969, an incident involving inter-racial conflicts in the Kuala Lumpur area resulted in the Government declaring a state of emergency once again. Parliament was suspended and the country was ruled by an Emergency Council, called MAGERAN, headed by Tun Abdul Razak. The Tunku stepped down from his post as Prime Minister on 22 September 1970 in order to give way to younger leaders. His successor was Tun Abdul Razak bin Hussein.

During his term as Prime Minister, the Tunku brought about many changes and also made Malaysia well-known throughout the West and the Asian region. He was praised throughout the world when he bravely voiced his criticism against Apartheid in South Africa. His visits to Belgium, Holland and France were highly successful in promoting Malaysia.

The Tunku was awarded the distinguished degree of Doctor of Laws by Cambridge University in 1960. He also received similar acclaim from the University of Malaya; Sydney University, Australia; Areleta University, Philippines; Saigon University (1961); Aligarh University, India, and National University of Seoul, Korea (1965). He was awarded

the distinguished degree of Doctor of Letters from Oxford University, England in 1970 and a distinguished degree in Public Administration from a university in Thailand.

The Tunku continued his activities in welfare even after retirement. He continued leading the Islamic Welfare Organisation of Malaysia (PERKIM) which he started in 1960. He was also the President of the Regional Islamic Da'awah Council of South East Asia and Pacific (RISEAP) and the Secretary-General of the Islamic Secretariat in Jeddah. This vocation enabled him to propose, and finally, to establish the Islamic Development Bank in 1974.

The Tunku contributed substantially towards the growth of sports in the country, especially football. His keen interest in this sport was evident since his schooldays. He was once a player in the football teams of the Penang Free School, and St Catherine College, at Cambridge University. The Tunku was the Honorary Life President of the Football Association of Malaysia. He was also elected President of the Asian Football Confederation and the Asian Badminton Association. In appreciation of his varied contributions, the Malaysian Government awarded him the National Sports Personality award on 2 June, 1979. The Tunku's excellence in the sports arena was duly recognised by other countries and he was awarded the United States Distinguished Service Award on 6 December, 1981.

The Tunku paid special attention to culture. He stressed the importance of creating the spirit of national integration among the races in the country through culture. He made this statement while officiating at the first Cultural Festival at the Lake Gardens in Kuala Lumpur, in 1956.

The Tunku was also active in the field of writing. Through the 'As You See It' columns in *The Star* the Tunku conveyed his views to the public. Most of his writings were published. Among his noted publications are *Sudut Pandangan (Viewpoints)*, *Something to Remember*, *Lest We Forget*, *Challenging Times*, *May 13*, *Before and After*, *Political Awakenings*, *Contemporary Issues in Malaysian Politics* and *As A Matter of Interest*.

He received many awards and medals for his great contributions towards the nation. The Kedah Order of Merit (KOM) which he received from the Sultan of Kedah in 1958 was one which he treasured deeply.

A short biography of Tan Sri Khir Johari

Tan Sri Khir was born on January 29, 1923 in Alor Setar, Kedah.

He was involved in the political movement in Malaysia from its very beginning and later on became one of the founding fathers of Independent Malaysia.

He stood for Parliament in the first General Elections in 1955 and remained an M.P. till 1982.

On Independence Day (31 August, 1957) he was made Minister of Education. In 1960, he changed portfolios and became Minister of Commerce and Industry. In 1964, he was appointed Minister of Agriculture, and three years later, went back to the Education Ministry, thus completing a term of over 9 years in all in that Ministry.

In 1968, he returned to head the Ministry of Trade & Industry, serving a total of more than 8 years in that Ministry.

In February 1973, he was made Ambassador of Malaysia to the United States and later on, concurrently, Ambassador to the United Nations, in New York.

He is involved in many business activities. He is currently Chairman and Director of a number of public companies. He is President of the Malaysian Institute of Directors.

As far as social activities are concerned, he is President of the World Wide Fund for Nature of Malaysia (WWF) and President of the Malaysian Zoological Society. He is also President of the Royal Commonwealth Society of Malaysia.

He has been equally active in sports and is currently Deputy President of the Malaysian Olympic Council. He is

also President of the Sepak Takraw Association of Malaysia.

As far as State honours are concerned, in June 1986, he was conferred the Panglima Mangku Negara (P.M.N.) which is one the highest honours of the country and carries the title of "Tan Sri". In addition, he is the recipient of a number of foreign State honours from Thailand, Korea and Japan.

On 15 August, 1987 he was awarded the honorary degree of Doctor of Letters by the University of Agriculture, Malaysia. Earlier on, he had obtained the honorary degree of Doctor of Laws from the University of Malaya and the honorary degrees of Doctor of Education and Science from the La Salle College of Manila.

In March 1992 he was awarded the DPMS by the Sultan of Selangor which carries the title of Dato'.